
  جواد محرمي
 با وجود گذشت نزديك به 290 روز از 
درگذشت عباس كيارستمي كه منجر 
به ايراد اتهاماتي از س�وي فرزند وي و 
تعدادي از سينماگران به جامعه پزشكي 
و وزارت بهداشت شد همچنان پرونده 
مرگ اين فيلمساز بدون سرانجام است. 
مسئولان وزارت ارشاد هنوز نتوانسته اند 
ج��واب قانع كنن��ده اي به عل��ت مرگ 
كيارستمي بدهند. البته سيد رضا صالحي 
اميري اخيرا در حاشيه جشنواره جهاني 
فجر وظيفه وزير بهداشت را يادآوري كرد 
و گفت: »وزير بهداش��ت و درمان شخصاً 
پيگير پرونده زنده ياد عباس كيارستمي و 
مرجع رسمي براي رسيدگي به اين پرونده 

شخص وي است.«
پيش از اي��ن رضا كيانيان از رس��يدگي 
نشدن پرونده عباس كيارستمي به وزير 
بهداشت گلايه هايي را مطرح كرد كه با 
حاشيه هايي همراه شد و باعث شد به طور 

مجدد موضوع اين پرونده بعد از مدت ها 
سكوت، سر زبان ها بيايد. 

  واكنش به گلايه كيانيان
اما واكن��ش عجي��ب وزير بهداش��ت به 
گلايه هاي كيانيان، حواشي تازه اي ايجاد 
كرد. واكنش��ي كه بي��ش از هرچيز بوي 
سياسي كاري آن هم در آستانه انتخابات از 
آن به مشام مي رسد. هاشمي در پاسخ به 
گلايه كيانيان گفته بود: »براي پاسخ به اين 
سؤال كه چرا پرونده مرحوم كيارستمي تا 
كنون اعلام نشده بايد به تمام پرونده هاي 
بلاتكليفي كه تا كنون اعلام رأي نش��ده 
نگاه كنيم و در اي��ن رابطه هيچ چيز بهتر 
از راس��تي و درستي نيس��ت. در پرونده 
كيارستمي نيز مانند پرونده كوي دانشگاه 
و كهريزك اين سؤال مطرح است كه نتيجه 

رسيدگي به اين پرونده چه شد؟«
اين سخنان هاشمي با واكنش هاي منفي 
بسياري مواجه ش��د و بهمن كيارستمي 
هم لب به اعتراض گشود و گفت: »آقاي 

هاشمي )وزير بهداش��ت( به جاي اينكه 
خود را در مقام مس��ئول ببيند، ترجيح 
داده اس��ت كه در مقام ي��ك منتقد قرار 
گيرد. صحبت هاي آقاي هاش��مي برايم 
تعجب برانگيز بود و فكر مي كنم پيش از 
انتخابات رياست جمهوري طرح چنين 
مس��ئله اي دو هدف دارد؛ اول اينكه اين 
پرونده هم به ش��كل آشناي پرونده هاي 
مشابه، مورد بهره برداري سياسي جناح ها 
قرار گرفته و بعد از يك س��ال س��كوت، 
شنيدن چنين اظهارنظر هايي چند هفته 
مانده به انتخابات چندان دلگرم كننده و 

جدي نيست.«
اما  سيد رضا صالحي اميري وزير فرهنگ و 
ارشاد اسلامي در حاشيه جشنواره جهاني 
فجر از س��وي خبرنگاران درباره همين 
موضوع مورد پرس��ش قرار گرفت. او به 
نوعي وظيفه وزير بهداش��ت را يادآوري 
كرد و به نوع��ي توپ را ب��ه زمين وزارت 
ارش��اد انداخت:»اين پرونده در تخصص 

وزارت ارشاد نيس��ت.« وزير ارشاد عملًا 
با بيان اين حرف به راحت��ي از كنار اين 
پرونده كه مطالبه عمومي اهالي هنر هم 
هست، مي گذرد. حال سؤالي كه مي توان 
از صالحي اميري پرسيد اين است كه آيا 
پيگيري مطالبات و خواسته هاي قاطبه 
اهالي هنر هم در تخصص و جزو وظايف 

وزارت محترم فرهنگ و ارشاد نيست؟ 
  فرافكني مسئولان

در حالي كه 290 روز از زمان درگذشت 
مرحوم كيارس��تمي مي گذرد، فرافكني  
مس��ئولان پيرام��ون اين پرون��ده ادامه 
دارد؛ ط��ي اين مدت اهالي هنر رس��انه 
جز فرافكني و توپ را انداختن به زمين 
ديگران شاهد اتفاق ديگري پيرامون اين 
پرونده نبوده اند؛ يك روز وزير از در مقام 
مسئول رس��مي از پيگيري جدي حرف 
مي زند و روزي ديگ��ر در نقش منتقد و 
مدعي العموم ظاهر مي ش��ود! يك روز از 
پيگيري ج��دي مطالب��ه عمومي اهالي 
هنر سخن به ميان مي آيد و روزي ديگر 
پرونده كيارس��تمي از كهريزك و كوي 

دانشگاه سر در مي آورد!
عباس كيارستمي سال گذشته و در ايام 
نوروز دچار عارضه دس��تگاه گوارش شد 
اما رسيدگي مس��ئولان وزارت بهداشت 
به گونه اي بود كه اين كارگردان ترجيح 
داد براي ادامه مداواي خود به فرانسه برود 
اما وي در كشور فرانسه درگذشت. در پي 
ش��كايت فرزند وي از مس��ئولان درمان 
پدرش، پرون��ده اي براي اين فيلمس��از 
تشكيل شد كه بررس��ي آن دچار اطاله 
شده اس��ت. س��خنان اخير وزراي ارشاد 
و بهداشت درباره س��رانجام اين پرونده 
نشان مي دهد كه اين دو تنها به پاسكاري 
اي��ن پرونده ب��ه يكديگر اكتف��ا نموده و 
حرف قانع كننده اي ب��راي افكار عمومي 
و هنرمندان در چنته ندارند. در عين حال 
جشنواره جهاني فيلم فجر عنوان كرده كه 
در اين رويداد هنري برنامه اي براي تجليل 

از كيارستمي در نظر دارد. 
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پاسكاري پرونده كيارستمي از سوي وزراي بهداشت و ارشاد
290 روز از تشكيل پرونده گذشت هنوز نتيجه آن اعلام نشده است

   معصومه طاهري
س��ه روز قبل انتخابات مقدماتي جناح راست 
ميانه فرانسه برگزار شد. فرانسوآ فيون، نخست 
وزير دوران نيكولا س��اركوزي به دور دوم راه 
يافت و به عنوان نامزد رسمي جمهوريخواهان 
فرانس��ه براي ش��ركت در انتخابات رياس��ت 
جمه��وري 20۱۷ معرفي گردي��د. به دنبال 
انتش��ار اين خبر، آلن دلون س��تاره قديمي و 
پيشكسوت سينماي فرانس��ه چند خطي به 
حمايت از نامزد م��ورد تأييد خود نوش��ت و 
شجاعت، تجربه و اراده قوي او را تحسين كرد 
سپس نامه سرگشاده خود را در اختيار عوامل 

روزنامه فيگارو براي انتشار قرار داد. 
 آلن دلون بازيگر 80 س��اله فرانس��وي هرگز 
تعهدات و تقيدات سياس��ي خودش را پنهان 
نكرده اس��ت؛ او در س��ال 200۷ و 20۱2 از 
نيكولا س��اركوزي حمايت كرده است و حالا 
در مقابل س��اركوزي قرار گرفته؛ چنانچه در 
سپتامبر گذش��ته اين بازيگر قديمي سينما 
و تلويزي��ون در مجل��ه فرهنگ��ي تلويزيوني 
»شگفت انگيز« از ش��بكه 2 فرانسه گفته بود 
كسي كه رئيس جمهور مي شود بايد مرد حق و 
حقيقت باشد و به خاطر رئيس جمهور گذشته 
يا جناح راست بودن نبايد به او رأي داد. البته 
در برنامه تلويزيوني »شگفت انگيز«،  آلن دلون 
كه قبلًا از هواداران س��اركوزي ب��ود به تأييد 
آلن ژوپه در مقابل س��اركوزي پرداخته و ابراز 
ارادت نسبت به او داشته بود حالا بعد از خبر 
نهايي شدن راه يافتن فرانسوآ فيون به دور دوم 
انتخابات رياس��ت جمهوري، بازيگر سينماي 

فرانسه دست به قلم شده و نامه اي سرگشاده 
به نفع فرانسوآ فيون نوشت. »نامه سرگشاده 
آلن دلون« كه اختصاصي در اختيار روزنامه به 
فيگارو قرار گرفته تا منتشر شود، موضع اين 
بازيگر پيشكسوت فرانسه را نشان مي دهد به 

اين مضمون است: 
»من هميش��ه در طول عمرم، همه زندگي ام 
به كشور و وطنم ايمان داش��ته ام. امروز نيز با 
ش��ركت در انتخابات مي خواهم در سرنوشت 
كشورم س��هيم باش��م. هميش��ه برايم ژنرال 
دوگل به عنوان رئيس جمه��وري قدرتمند و 
شكست ناپذير، مقبول و مورد احترام بوده است. 
به همين خاطر هم تصميم گرفتم به عنوان يك 

ضرورت مهم اين چند خط را بنويسم. 
ممكن اس��ت امروز در كش��ور فرانسه تاريك 
و روش��ني زيادي وجود داش��ته باشد و ترس 
و دلهره و اضطراب و ظلم و س��تم در فرانس��ه 
و اطراف كش��ور ما موج بزند، اما با اين وجود 
چيزي كه هس��ت آن اس��ت كه انتخابات در 
فرانسه حق مسلم ماست و من به عنوان يك 

فرانسوي بايد در آن شركت داشته باشم. 
فرانسوآ فيون از نظر من فردي قابل تحسين، 
 ش��جاع، بااراده و قوي اس��ت كه هميشه و در 
تمام شرايط چنين بوده و معتقدم بدون رقيب 
است. اين را به عنوان يك انسان آزاده مي گويم. 
مردي كه افتخار و وفاداري به ارزش ها و اصول 
را داشته اس��ت و هميش��ه من را راهنمايي و 
هداي��ت ك��رده اس��ت. رأي دادن و انتق��ال 
مس��ئوليت به او ضروري و لازم اس��ت. بدون 

شك او خواهد آمد تا پيروزي!«

   جبار آذين
درودها و تبريك ها كه منتخب ملت هس��تيد و 
برگزيده ش��ده ايد تا رداي خادميت م��ردم را به 
دوش كشيد و با انتخاب بهترين ها در كنار خود، 
با مردم بمانيد و به م��ردم خدمت كنيد. جناب 
رئيس جمهور محترم! مي دانيم كه راهي دشوار را تا 
ايستادن در جايگاه كنوني طي كرده ايد و موافقاني 
داريد و مخالفاني ك��ه اميدواري��م مخالفانتان، 
دوس��تاني منتقد و منصف و ياوران مردم باشند. 
آقاي رئيس جمهور! مردم ما كم مشكل و دشمن 
ندارند. آنها در مقابله با دشمن، در تمام تاريخ ايران 
زمين متحد بوده اند، ولي درحل مش��كلات، به 
دليل بازي هاي سياسي كمتر با هم بوده اند! آقاي 
رئيس جمهور! مردم از شما انتظار معجزه ندارند، اما 
توقع نابسامان تر شدن اوضاع اجتماعي و اقتصادي 
و فرهنگي را هم ندارند، با آنكه همگان مي دانيم كه 
متأسفانه ديدگاه ها و عملكردهاي ملوك الطوايفي 
و سياسي و جناحي، چنان سال هاي اخير، مانع 
برطرف شدن برخي مشكلات و معضلات خواهند 
شد و بسياري از شعارها در حد همان شعار خواهند 
ماند، ولي به ياد داشته باش��يد كه حمايت هاي 
رهبري و مردمي مي تواند، ش��ما و يارانتان را در 
دستيابي جامعه به بهترين ها ياري بخش باشد. 
اميدواريم كه موافقان و مخالفانتان به پاسداشت 
آراي مردم، صادقانه دولت شما را در خدمتگزاري 

به مردم ياري رسانند. 
رياس��ت ارجمند قوه مجريه! يكي از مشكلات 
اساسي كشور، نابساماني، ولنگاري و آشفتگي 
فرهنگي و بي توجهي به امور شغلي، زندگي و 
اجتماعي اهالي فرهنگ و هنرو اصحاب رسانه 
است. اگر در سال هاي اخير در عرصه هاي هنر 
و رس��انه و فرهنگ و از جمله كتاب، موسيقي، 
تئاتر و س��ينما، حركتي صورت گرفته و يا آثار 
شاخصي توليد شده، صرفاً به همت هنرمندان 

بوده است و اغلب مديران و متوليان حوزه هاي 
فرهنگ و هنر به وي��ژه در بخش هاي دولتي، 
اش��تباهي، ناكارآمد و غيرمتخص��ص بوده اند 
و با عملكردهاي نادرس��ت خود بر مش��كلات 
فرهنگ و هنر افزوده اند. به عنوان نمونه در حوزه 
سينما، باعث تخريب آن و بي اعتباري و تكه پاره 
شدن جش��نواره فيلم فجر و اتلاف ميلياردها 
پول بيت المال ش��ده اند. جناب رئيس جمهور! 
مي دانيم كه در عرصه فرهنگ هم مانند ساير 
عرصه ها، سازمان ها و دستگاه هايي وجود دارند 
كه به طور موازي كار فرهنگي و هنري مي كنند 
و گاه مسير حركتشان ممكن است با اقدام ها و 
حركت هاي دولتي مغاير باشد، ليكن اين روند 
سابقه دار نبايد توجيه كننده ناكارآمدي مديران 
و مس��ئولان فرهنگي شما باش��د. از همين رو 
توجه و ارتقاي كمي و كيفي توليدات فرهنگي 
و هنري و تأمين و امنيت شغلي و رضايت اهالي 
فرهنگ و هنر و رس��انه و پس��ند مردم بايد در 
اولويت برنامه هاي فرهنگي دولت ش��ما باشد. 
آقاي رئيس جمهور! جامعه ما مظلوم فراوان دارد 
و درميان آنها اهال��ي فرهنگ از همه مظلوم تر 
هستند، با نگاهي حتي سطحي به امور فرهنگي 
و هنري، شغلي و زندگي هنرمندان و اصحاب 
رسانه، عرياني اين واقعيت را در خواهيد يافت. 
از ش��ما انتظار داريم، برخلاف ديگران و دوران 
گذش��ته با گزينش بهترين ه��اي مديريتي و 
حمايت تمام قد از هنر و فرهنگ و اهالي آن، در 
راه اعتلا و بالندگي فرهنگي ايران عزيز بكوشيد 
و با ياري هنرمندان، هنر و فرهنگ كشور را در 
جهان، درخشان، پرآوازه و ماندگار كنيد. با شما 
حرف هاي بسيار خواهيم داش��ت كه اجرايي 
شدن خواس��ته هاي هنرمندان و رسانه اي ها و 
تحقق وعده هاي فرهنگي شما مي تواند به آن 

تداوم حياتي، تعاملي و سازنده و شكوفا دهد. 

بعد از فيلم تبليغاتي »مصاحبه« به نظر مي رسد 
بالاخره دنيرو، دي كاپريو و اسكورسيزي واقعاً 
نزديك به يك همكاري مش�ترك شده اند. 
سال گذشته براي خريد حق ساخت فيلم از روي 
 »Killers of the Flower Moon« كتاب
نوش��ته ديويد گرن، جنگي بين اس��توديو هاي 
هاليوود راه افتاد كه در نهايت ش��ركت امپرتيو 
اينترتينمنت موفق شد با 5 ميليون دلار پيروز 
اين جنگ شود. حالا آنها براي ساخت فيلم دنبال 
نام هاي درجه يك در صنعت سينما مي گردند. 
طبق آخري��ن اطلاع��ات فيلمنامه اي��ن اثر را 
اريك راث مي نويسد. كسي كه پيشتر به خاطر 
نوشتن فيلمنامه »فارست گامپ« جايزه اسكار 
را برده و با كارگردان هاي��ي مثل ديويد فينچر، 

استيون اس��پيلبرگ و مايكل مان هم به ترتيب 
در پروژه هاي »مورد عجي��ب بنجامين باتن«، 
»مونيخ« و »نفوذي« سابقه همكاري دارد. راث 
كه اخيراً با سريال »خانه پوشالي« تهيه كنندگي 
را هم تجربه ك��رده، ممكن اس��ت در اين پروژه 
جديد هم در قامت تهيه كننده ديده شود.  امپرتيو 
اينترتينمنت همين طور پيش��نهاد كارگرداني 
پروژه جديدش را به مارتين اسكورسيزي داده و 
براي نقش هاي اول فيلم هم لئوناردو دي كاپريو 
و رابرت دنيرو را در نظر گرفته است. جالب است 
بدانيد كه هر سه نفر به شدت مشغول فكر كردن 
روي اين پروژه هستند و اصلاً بعيد نيست بالاخره 
پس از سال ها، دي كاپريو و دنيرو را در پروژه اي از 

مارتين اسكورسيزي ببينيم. 

 آلن دلون: 
انتخابات حق مسلم ماست

نامه اي به رئيس جمهور آينده!

دي كاپريو و دنيرو در فيلم اسكورسيزي

88498436سرويس فرهنگي

»سفر به گراي ۲۷۰ درجه« 
راهي ايتاليا شد

 احمد دهق�ان ق�رارداد ترجمه رمان »س�فر 
به گراي 2۷0 درج�ه« به زب�ان ايتاليايي را با 
انتش�ارات ميمزي�س ايتاليا به امضا رس�اند. 
ترجمه رمان »س��فر به گراي 2۷0 درجه« نوشته 
احمد دهقان توسط ميكله مارلي آغاز شد و در سال 
آينده ميلادي توسط انتش��ارات ميمزيس ايتاليا 
منتشر مي شود.  قرارداد انتش��ار كتاب مدتي قبل 
بين احمد دهقان و انتشارات ميمزيس ايتاليا به امضا 
رسيد و قرار است در سال آينده ميلادي و به مناسبت 
سي امين س��الگرد پايان جنگ تحميلي در ايتاليا 
منتشر شود. ميكله مارلي مترجم كتاب در فروردين 
امسال با سفر به تهران با نويسنده درباره موضوعات 
مختلف ترجمه اثر به گفت وگو و همفكري پرداخت. 
قرار است ترجمه رمان س��فر به گراي 2۷0 درجه 
تا اوايل پاييز به پايان برس��د و ب��راي ادامه مراحل 
چاپ به دست ناشر س��پرده شود.  ميكله مارلي كه 
فارغ التحصيل رشته ادبيات و زبانشناسي دانشگاه 
ميلان اس��ت، زبان فارس��ي را در مؤسسه دهخدا 
وابسته به دانشگاه تهران آموخته است. او هم اكنون 
دانشجوي كارشناسي ارشد دانشگاه كافوسكاري ونيز 
ايتاليا است و مقالات متعددي در نشريات اين كشور 
در رابطه با خاورميانه و ايران به چاپ رسانده است.  
وي فرزند تيتسيانو مارلي ورزشي نويس ايتاليايي 
است كه كتاب »پايبندان به سن سيرو« از وي منتشر 
شده است.  رمان سفر به گراي 2۷0 درجه قبل از اين 
توسط پال اسپراكمن به زبان انگليسي و الكساندر 
اندريوشكين به زبان روسي ترجمه شده و در امريكا 
و روسيه منتشر ش��ده اند. اين رمان در سال 20۱5 
توانست به عنوان بهترين داس��تان شرقي، جايزه 
»سرزمين ناشناخته« را در روسيه از آن خود كند. 
اين جايزه به آثاري تعلق مي گيرد كه داراي خلاقيت 
در سطح بالا، سطح علمي و فرهنگي و پايبندي به 
اصول انساني باشند.  اين رمان براي اولين بار است كه 

در يكي از كشورهاي اروپايي منتشر مي شود. 

كتابي جامع درباره شهداي 
نيروي هوايي تدوين مي شود

محم�د معم�ا از گ�ردآوري اطلاع�ات ب�راي 
كتابي جام�ع درباره ش�هدا و خلبانان نيروي 
هواي�ي در دوران دف�اع مق�دس خب�ر داد. 
محمد معما محقق و پژوهشگر در گفت وگو با مهر، 
گفت: در حال جمع آوري اطلاعات و مستندات براي 
تهيه كتابي درباره شهدا و خلبانان نيروي هوايي در 
سال هاي دفاع مقدس هستم و فكر مي كنم اين كار 
فعلًا و تا مدت زيادي ادامه داشته باشد.  وي درباره 
چگونگي تدوين مطالب كتاب مورد نظرش گفت: نظر 
من بر روزمحور بودن مطالب است. چون امكان دارد 
دسته بندي با توجه به جنگنده هاي عملياتي و فعال 
در جنگ، موجب دلخوري و گلايه شود و مثلاً گفته 
شود شما از جنگنده F5 ش��روع كرديد مگر ما در 
جنگ F۴ نداشتيم؟ يا مثلاً بگويند چرا از خلبان هاي 
هواپيماهاي هركولس شروع نكرديد؟ بنابراين سعي 
دارم مطالب را با رويك��رد روزنگارانه جلو ببرم.  اين 
محقق در ادامه گفت: به نظرم ادامه تحقيقات براي 
مطالب كتاب، حداقل تا يك سال و نيم طول بكشد 
و تازه پس از آن به مرحله نگارش برسم. در مجموع، 
فكر نمي كنم به اتمام رسيدن فرايند توليد اين كتاب، 

زودتر از سه سال ديگر به نتيجه برسد.

رضا رسولي »شهداد« را نوشت
رضا رس�ولي از تأليف رمان ت�ازه اي با عنوان 

»شهداد« خبر داد. 
 رضا رسولي، نويسنده و عضو هيئت مديره انجمن 
قلم ايران با اعلام اين مطلب افزود: نام جديدترين 
رمان من شهداد است كه در روز هاي پاياني سال 
گذشته نگارش آن را به پايان رسانده ام.  اين نويسنده 
در ادامه افزود: رمان شهداد كه در حال و هواي عشق 
و ارادت مردمي به عتبات عاليات است با روايت يك 
داس��تان غيرمنتظره و تقريباً مهيج و پرتحرك به 
سؤالات زيادي پاس��خ مي دهد و گنجينه فكري و 
اطلاعاتي مناسبي را در اختيار خوانندگان خودش 
قرار داده اس��ت.  وي افزود: در آغ��از كار، اين قدر 
موضوع برايم سنگين و سخت بود كه بارها مرا تا مرز 
انصراف از نوشتن آن پيش برد، اما به هر حال كمك 
ذوات نوراني شامل حال شد تا علاوه بر مشاوره هايي 
كه در جهت استفاده مناسب و حرفه اي از تكنيك و 
محتوا، از نويسندگان طراز اول كشور گرفتم بتوانم 
از گنجينه هزاران صفحه مستندات و ده ها ساعت 
فيلم و عكس براي چارچوب هاي صحيح داستاني 

بهره گرفته و آن را به فراز پاياني برسانم.
وزير فرهنگ و ارش�اد اس�لامي در 
حاشيه بازديد از جش�نواره جهاني 
فيلم فجر به قوانين بازدارنده درباره 
تبليغ�ات ماهواره اي فيلم ها اش�اره 
كرد. او توضي�ح داد كه بعيد اس�ت 
دولت لايحه اي براي تغيير اين قانون 
ارائه كند، اما از حل ش�دن مش�كل 
تبليغات در رس�انه ملي در سال 96 
و اختص�اص يارانه در اي�ن زمينه از 
سوي س�ازمان س�ينمايي خبر داد. 
سيدرضا صالحي اميري درباره پيگيري 
لايحه منع اس��تفاده از ماهواره كه در 
زمان حضور علي جنتي در وزارت ارشاد 
مطرح ش��ده بود،گفت: »ماهواره بحث 
كلان ملي است و بحث راجع به تبليغات 
فيلم هاس��ت. در خصوص بحث كلان 
ماه��واره ما به عنوان دول��ت معتقديم 
كه نه نگاه سياه و نه نگاه سفيد يعني نه 
بدبينانه و نه خوشبينانه، بلكه واقع بينانه 
بايد به مسئله ماهواره نگاه كنيم. يعني 
ما معتقد نيستيم كه بايد در خصوص 
ماهواره نگاه جزم انديشانه داشت. نگاه 
كاملًا ب��از و ولن��گار هم نبايد داش��ته 
باشيم. بلكه معتقديم مديريت ماهواره 
در ايران به نحوي است كه جامعه بتواند 
از فرصت ها و ظرفيت ماهواره استفاده 
كند. همچنين اين ك��ه ما بتوانيم از آن 
ابعاد منفي ماه��واره در جامعه بكاهيم 
در حقيق��ت به اين مي گويي��م الگوي 
مديريت ش��ده بحث ماهواره در ايران. 

اين بحث كلان در اين باره است.«
او در ادامه صحبت هايش درباره موضع 
قوه قضايي��ه در اين ب��اره توضيح داد: 
»در خص��وص فيلم ها ق��وه قضاييه به 
لحاظ ابعاد قانوني اعلام مشكل كرد. ما 
مذاكراتي در اين خصوص با دادستان 

كل محت��رم و همچنين با دادس��تان 
تهران داش��تيم. جلس��اتي در اين باره 
داش��تيم كه نتيجه آن جلس��ات اين 
شد كه آقاي حيدريان رئيس سازمان 
سينمايي در تعامل با صداوسيما تلاش 
كند كه تبليغات را به رسانه ملي منتقل 
كنيم و از فضاي ماهواره خارج ش��ويم. 
الان كه من با شما صحبت مي كنم طي 
چند مرحل��ه مذاكره كه بن��ده با آقاي 
علي عسگري داشتم و همچنين آقاي 
حيدري��ان با آقاي ميرباقري داش��تند 
قرار ش��د كه صداوس��يما با كمكي كه 
انج��ام مي دهد و ما هم ب��ا كمك مالي 
كه انجام مي دهي��م بتوانيم فيلم هاي 
توليدشده را در صداوسيما تبليغ كنيم 
و از اي��ن منظر بس��تري ايج��اد كنيم 
ب��راي تبليغ��ات فيلم. چنانچ��ه آقاي 
علي عسگري به دولت گزارش دادند كه 
امسال حجم زيادي از تبليغات را رايگان 
انجام داده  اند. آقاي حيدريان هم طي 
مذاكره اي كه با صداوسيما داشت مقرر 
شد كه سازمان سينمايي ما در سال 96 
بخشي از هزينه هاي تبليغات را تأمين 
كند كه فشار كمتري به تهيه كننده ها 

بيايد و ان ش��اءالله در سال 96 ما شاهد 
مشكلاتي در اين حوزه نباشيم. الان كه 
با شما صحبت مي كنم ما در خصوص 
تبليغ��ات كمترين مش��كل را داريم و 
من فكر مي كن��م نبايد باع��ث نگراني 

تهيه كننده ها باشد.«
از يك سو تلويزيون به صورت گزينشي 
با فيلم هاي سينمايي برخورد مي كند و 
در صورت تش��خيص با تعدادي از آنها 
هم��كاري نمي كند كه كاملًا مش��هود 
اس��ت؛ از س��وي ديگر قوه قضاييه نيز 
بر اس��اس قانوني كه وج��ود دارد عمل 
مي كند به همين دليل در ادامه از وزير 
سؤال شد قصد ارائه لايحه اي كه جنتي 
وزير سابق ارش��اد از آن صحبت كرده 
بود براي تغيير اين قان��ون را نخواهند 
داشت، كه وزير ارشاد در اين باره پاسخ 
داد: »پاسخ من شفاف بود؛ يك بار ديگر 
تأكيد مي كنم. در خصوص تبليغات در 
س��ال 96 با همكاري وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامي و صداوسيما مشكل حل 
خواهد ش��د. الان كه صحبت مي كنم 
هم��كاري دوجانبه بين صداوس��يما و 
وزارت فرهن��گ و ارش��اد و همزمان با 

تهيه كننده ها و خانه س��يما آغاز شده، 
م��ا امس��ال بن��ا گذاش��تيم در حوزه 
تبليغات هزينه يارانه پرداخت كنيم. در 
صداوسيما هم آقاي علي عسگري متقابلًا 
به بنده و جناب آقاي ميرباقري به آقاي 
حيدريان در اين خصوص قول همكاري 
داده اند كه امسال همه توليدات ما بتواند 

فرصت تبليغات داشته باشد.«
تيرماه سال گذش��ته علي جنتي وزير 
فرهنگ و ارشاد اس��لامي در گفت وگو 
با سايت خانه ملت درباره اصلاح قانون 
من��ع اس��تفاده از ماهواره گفت��ه بود: 
»مي توان از ماهواره براي تبليغ كالاي 
فرهنگي به��ره برد اما اين مس��ئله در 
شرايطي تحقق پيدا مي كند كه استفاده 

از ماهواره قانوناً مجاز شود.«
به گفته او، اص��لاح اين قانون بس��يار 
ضروري اس��ت چراكه اس��تفاده افراد 
از ماهواره به كل غيرقانوني اس��ت اما 
اكثريت مردم از آن استفاده مي كنند. 
در واقع حداقل ۷0 درصد مردم خلاف 
قانون رفت��ار مي كنن��د؛ با اي��ن حال 
مادامي كه قانون ممنوعيت از ماهواره 
وجود دارد قوانين زيرمجموعه آن نيز 
اعمال خواهد شد.  پس از اين صحبت ها 
پروانه سلحشوري و اصغر مسعودي دو 
عضو كميس��يون فرهنگي از اين اتفاق 
اس��تقبال كرده بودند؛ سلحشوري در 
اين باره گفته ب��ود: »وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامي مي تواند موضوع بازنگري 
استفاده از ماهواره را در قالب يك لايحه 
به مجلس شوراي اسلامي ارائه كند، در 
صورت دريافت چنين لايحه اي موضوع 
در كميسيون فرهنگي مجلس شوراي 
اس��لامي مورد بررس��ي كارشناسي و 

تعامل قرار خواهد گرفت.«

وزير ارشاد: فيلم هاي سينمايي يارانه تبليغات مي گيرند

 تبعيضي بين قاريان ايراني با ديگر كشور ها 
وجود ندارد

در هيچ كشوري قاري ميزبان به اندازه قاري هاي كشور ما استرس ندارند به دليل 
اينكه هيچ كسي او را كمك نمي كند. 

احمد ابوالقاسمي در خصوص مسابقات قرآن كريم گفت: مسابقات ما چند وجه دارد و 
يك وجه آن بحث داوري اس��ت البته به خاطر اينكه من عضو هيئت داوري هستم اين 
حرف را نمي زنم بلكه منصفانه بخواهم بگويم ما خيلي تلاش مي كنيم تا بهترين هاي 
دنيا را انتخاب كنيم علاوه بر اين جلسات توجيهي براي يكسان سازي داوران تشكيل 
مي دهيم.  وي ادامه داد: س��ال گذش��ته كميته هايي با حضور داوران خارجي تشكيل 
داده ايم تا يكسان سازي را انجام دهيم تا آيين نامه هاي ما مانند الگويي در سطح جهان 
باشد.  قاري بين المللي قرآن عنوان كرد: در خصوص كميته اجرايي مسابقات با وجود 
برخي از مشكلات به خاطر اينكه امسال در پنج رشته شركت كننده داريم و تعداد آنها 
۴00 نفر اس��ت به هر حال مش��كلاتي وجود دارد.  تلاوت هاي خوبي را در اين دو روز 

داشتيم و برخي از تلاوت ها تعيين كننده است.

 تجليل قاري برجسته مصري 
از صداهاي ايراني 

هرچه به س�اعات پايان�ي روز و عصر نزديك مي ش�ويم صداهاي خوب�ي نمايان 
مي ش�ود و صداهاي ايران�ي و بريتانيايي به خوبي خودش�ان را نش�ان داده اند. 
طه عبدالوهاب، از قاريان برجسته مصري، استاد صوت و لحن و داور بين المللي مسابقات 
قرآن در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، پيرامون ارزيابي سطح برگزاري مسابقات 
طي دو روز اخير گفت: هم اكنون مسابقات اول راه است و تا به اينجاي كار حضور و سطح 
متسابقين با توجه به استرسي كه دارند خوب بوده است.  وي افزود: هرچه به ساعات پاياني 
روز و عصر نزديك مي شويم صداهاي خوبي نمايان مي شود و صداهاي ايراني و بريتانيايي 
به خوبي خودشان را نشان داده اند.  عبدالوهاب در پايان درخصوص نرسيدن بعضي از افراد 
به اين دوره از مسابقات بيان كرد:متأسفانه مشكلي در تاريخ پرواز ها شكل گرفت و بعضي 
از افراد ما تشرف به ايران نصيبشان نشد.  طه عبدالوهاب در گفت وگوي خود با خبرنگاران 
حاضر در مصلاي تهران، از ميزباني خوب و اجراي رضايتبخش مسابقات در ايران گفت و 

به دومين حضورش در مسابقات قرآني جمهوري اسلامي ايران اشاره كرد.


